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NÄRVARANDE 

Orvar Eriksson Ordförande 
Per Beckman Ersättare 
Tomas Ekelund Ersättare 
Per-Anders Freyhult Ledamot 
Mikael Jonsson Ledamot 
Anders Karlsson Ledamot 
Mats Karlsson Ersättare 
Sofia Kämpe Adjungerad 
Håkan Landenmark Vatten rådet 
Johanna Olsson Adjungerad 
Alf Saldin Vatten rådet 
Håkan Magnusson Verksamhetsledare 

Morgan Johansson (Naturvårdsgruppen) 

§ 1 Mötets öppnande 

Mötet öppnades. 

§ 2 Justering 

Till att jämte ordföranden justera dagens protokoll utsågs Per-Anders Frey
hult. 
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§ 3 Föregående protokoll 

Protokollen från styrelsemöte den 22 april 2020 samt konstituerande styrel
semöte 22 april 2020 gicks igenom. Inga synpunkter noterades och protokol
len lades till handlingarna. 
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§ 4 Rapporter 

Inga rapporter togs upp under mötet. 
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§ 5 Recipientkontroll 

Sedimentundersökning Sörbylund 

Calluna har lämnat en offert på sedimentundersökning vid Sörbylund. Under
sökningen innebär provtagning på sediment samt bestämning av fosforinne
håll och uppskattad totalmängd fosfor. Dessutom görs en bred screening av 
miljögifter. PFAS kan vara aktuellt p.g.a. närhet till övningsplats för brandbe
kämpning där skum använts. 

Styrelsen beslutade att ge Calluna uppdraget. Arbetet ska invänta beslut från 
Länsstyrelsen om den inlämnade LOVA-ansökan. 
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§ 6 Underhåll 

Redovisning av LONA-projekt 

Morgan Johansson från Naturvårdsgruppen redovisade resultatet från den 
genomförda karteringen av lämpliga lägen för främst våtmarker. Kartlägg
ningen har pågått inom Djurans, Klämmabäckens, Skeppsbrobäckens och 
Ösans avrinningsområden . Totalt hittades 130 objekt. (Tidsbrist hindrade att 
fler lägen identifierades.) Av dessa har 59 prioriterats och karterats i fält. 

Ösans avrinningsområde har många bra lägen, varav flera stora. Några 
mindre lägen finns i Djuran och Skeppbrobäcken, medan det inte var särskilt 
mycket lämpliga lägen i Klämma bäcken. 

Utöver våtmarker kan andra typer av åtgärder vara aktuella , såsom skydds
zoner eller förbättrad markstruktur. 

Det arbete som ingick i LONA-projektet är nu genomfört och projektet avslu
tas vid halvårsskiftet, med slutrapportering till Länsstyrelsen efter sommaren . 

Arbetet fortskrider nu med markägarkontakter för att försöka få fram intresse
rade. Detta sker igenom pågående LEVA och LOVA-projekt i samverkan 
med Naturvårdsgruppen. Finansiering för att anlägga våtmarker m.m. kan 
ske genom landsbygdsprogrammet eller LONA. En kontakt ska tas med 
Länsstyrelsen för att få lite förhandsbesked om vilka lägen de anser uppfylla 
bidragskriterierna. Andra finansiärer kan eventuellt också finnas och Vatten
förbundet går in med viss egenfinansiering enligt beslutad underhållsplan. 

Styrelsen noterade redovisningen och beslutade att gå vidare enligt ovan. 

Ösans utlopp i Östen 

Terra Limnogruppen AB med hjälp av Thyrens har nu färdigställt den hydro
logiska modellen för delta. Det har beräknats ett rensningsbehov i huvudfå
ran på c:a 8 300 m3 . 

Orvar Eriksson har haft förnyad kontakt med Sjön Östens sänkningsförening 
m.fl. parter om behovet av att hitta ett kompromissförslag . Det som nu är 
spåret är igenläggning av alla sidokanaler förutom den yttersta, som ska er
sätta det nuvarande utloppet. Vattnet leds då in i viken vid Skams holme in
nan det går ut i själva sjön. 

En entreprenör kommer att besiktiga området för att ge ett utlåtande om tek
niska frågor samt en kostnadsuppskattning. 

Sedan ska förnyad dialog ske med Länsstyrelsen och de berörda parterna 
kring sjön . 

Terra Limnogruppen AB har förbundets uppdrag att ta fram dels förfrågnings
underlag inför en kommande entreprenadupphandling, dels underlag för en 
anmälan om vattenverksamhet. 

Dämmande träd uppströms Madängsholm i Tidaholms kommun 

Johanna Olsson har på förbundets uppdrag besiktigat sträckan mellan natur
reservatet Ettaks strömmar och bron vid Madängsholm. 
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Det förefaller inte ske någon särskild dämning av de trädstammar som ligger 
i vattnet idag. På ett par ställen har träd dock samlats nära strandkanten och 
det syns en påbörjad ansamling av material. Eventuellt kan lösliggande 
stockar släppa och fara iväg nedströms vid ett högflöde. Det mest är dock 
rotvältor som verkar ligga fast. 

Död ved i vatten är viktigt för fisken i och med att det skapar skydd och tillför 
föda. Det är därför inget egenvärde att rensa om det inte uppstår särskilda 
problem. 

Styrelsen beslutade att avvakta tills vidare och se om det uppkommer pro
blem i framtiden. Om Länsstyrelsen vill göra åtgärder i Ettaks strömmar så 
kan det vara aktuellt för Vattenförbundet att samverka med dem och göra åt
gärder i sträckan nedströms. 

Dämmande träd vid Brokvarn i Tibro kommun 

Johanna Olsson har på förbundets uppdrag besiktigat området vid Brokvarn i 
Tibro. 

Det är en större rotvälta, vilken troligen ligger fast, samt några mindre träd. 
Dessutom ligger ett träd strax ovanför dämmet. Alla träden bedöms ligga på 
Tibro Energis fastighet. 

Styrelsen beslutade att Håkan Magnusson ska tillskriva Tibro Energi och på
tala frågan. 

Läget i LEVA-projektet 

Det har fortfarande inte kommit något beslut från Länsstyrelsen avseende 
LOVA-ansökningarna. Muntligen har det framgått att: 

• våtmarken vid Rörsås troligen kommer att beviljas medel men medel 
för att ha till hittills ospecificerade objekt verkar mer tveksamt. 

• Markvårdsåtgärderna (strukturkalkning m.m.) kan sannolikt få bidrag, 
men då med 60% medfinansiering (istället för sökta 50%). 

• projektet med vattendragsfaddrar ihop men några skolor bedöms inte 
passa in i LOVA. 

• Analys- och uppföljningsprojektet är ännu inte bedömt. 

Till den 30 augusti finns det möjlighet att söka pengar, ifall det kan gå att hitta 
specifika åtgärdsobjekt till dess. 

Tidans skola har vid en förfrågning visat intresse för att delta i projektet med 
vattendragsfaddrar. Om inte det blir LOVA-medel så kan vattenrådets pengar 
användas för finansiering. 

En rundringning till alla mottagare av gårdsstöd inom de utvalda delavrin
ningsområdena är på gång. Detta för att informera om det pågående arbetet 
samt försöka hitta markägare som är intresserade av att genomföra åtgärder. 
Resultaten från den utförda karteringen av våtmarkslägen kommer också att 
tas upp. Det behöver redas ut vilka som är markägare respektive arrendato
rer, eftersom det kan påverka vilka möjligheter de har att göra åtgärder. 

Havs- och vattenmyndigheten har intervjuat alla åtgärdssamordnarna för ett 
uppföljningsprojekt. 
Signatur 

I Ordf (\ .. , 
.. ' . ) (. 



LEVA-projektet har uppmärksammats i en artikel i tidningen Skaraborgsbygg
den. 

Vattendragsvandringar och informationsmöten har legat nere p.g.a. pande
min. Viss begränsad verksamhet kanske kan startas upp med mindre grup
per. Dessa kan läggas upp efter resultatet av karteringen och inriktas mot de 
markägare som berörs. 

Rensning av kraftverksdamm vid Blixtorp 

Ägaren till Blixtorps kraftverk önskar att förbundet tidigarelägger den i under
hållsplanen planerade resningen av kraftverksdammen vid Blixtorp. Åtgärden 
är planerad till 2025. Kraftverksägaren har idag ett tillstånd till åtgärden från 
Länsstyrelsen, vilket gäller i två år till. De kan själva utföra arbetet. 

Styrelsen beslutade att det först bör utföras en provtagning på sedimentet. 
Håkan Magnusson ska kontakta Calluna och se om det går att baka ihop 
med den tidigare beskrivna undersökningen i Sörbylund. Om det går att 
provta i år så kan det vara möjligt att genomföra resningen nästa år. 

Johanna Olsson ska kolla upp om Blixtorp ingår i ett markavvattningsföretag 
och i så fall ska bekosta en del själva. 
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§ 7 Vattenrådet 

Läget för vattenrådsarbetet 

Arbetet följer antagen verksamhetsplan. Det stora i år är fortsatt kartering av 
lägen för våtmarker och andra åtgärder, vilket utförs under hösten. 
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§ 8 Övriga frågor 

Maskinringen 

Sofia Kämpe informerade om att i Västervik finns något som kallas maskin
ringen, vilka kan hyras in för att hjälpa markägare som vill göra åtgärder. De 
kan då genomföra schaktarbeten och liknade. 

I ett annat åtgärdsområde har det genomförs utbildning för entreprenörer i 
anläggande av våtmarker och liknande. 
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§ 9 Nästa möte 

Nästa möte blir den 8 september kl. 18:00. 
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§ 10 Avslutande av mötet 

Mötet förklarades för avslutat. 

Vid protokollet 
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